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Højskolens navn:  

Projektets navn:  

Projektansvarlig:  

FORMÅL 

Beskriv kort projektets 
overordnede formål: 

 
 
 
 
 
 
 

MÅLGRUPPER OG DELTAGERE 

Hvem har været 
projektets primære 
målgruppe?  
 

 
 
 
 
 

Hvor mange personer har 
medvirket i projektet som 
deltagere? 
 

 

Hvor mange personer har 
projektet i øvrigt berørt, 
og hvem drejer det sig 
om? 
 

 

AKTIVITETER 

Hvilke konkrete 
aktiviteter er blevet 
gennemført i regi af 
projektet? 

 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 

SAMARBEJDSRELATIONER 
(Besvares kun, hvis projektet har omfattet samarbejde med andre aktører) 

Hvilke aktører har I 
samarbejdet med i 
forbindelse med 
projektet? 
 
 
 
 
 

 

Hvilket positivt udbytte 
har samarbejdet 
medført? 
 
 
 
 

 

Hvilke udfordringer har 
samarbejdet medført? 
 
 
 
 
 
 

 

LÆRING FRA PROJEKTET 

Hvilke dele af projektet er 
lykkedes bedst? 
 
Uddyb, hvilke forhold der 
har haft betydning for, at 
disse elementer er 
lykkedes: 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

Hvilke dele af projektet 
har medført flest 
udfordringer? 
 
Uddyb, hvilke forhold der 
har haft betydning for, at 
disse udfordringer 
opstod: 
 
 

 
 



 
 

Er der elementer fra 
projektet, som vil blive 
forankret i jeres 
fremtidige 
højskolepraksis?  
 
Hvis ja, uddyb gerne på 
hvilken måde: 
 
 
 

 

Er der noget, I ville gøre 
anderledes, hvis I skulle 
lave et lignende projekt i 
fremtiden? 
 
 
 
 
 

 

SAMLET VURDERING 

Hvad er jeres samlede 
vurdering af projektets 
forløb i forhold til de 
opstillede projektmål? 
 
 
 
 
  

 

Hvad er de væsentligste 
erfaringer fra projektet i 
forhold til højskolernes 
folkeoplysende arbejde? 
 
 
 
 
 

 

Har I yderligere 
kommentarer i forhold til 
projektets forløb eller til 
puljemidlerne generelt, 
kan I uddybe dem her: 
 
 
 
 

 


	Højskolens navn: Engelsholm Højskole
	Projektets navn: Kunst og kunstnere – en foredragsrække.
	Projektansvarlig: Jakob Bonderup
	Beskriv kort projektets overordnede formål: At styrke kvaliteten og udbredelsen af kunsten via folkeoplysende aktiviteter i Vejle og opland.
	Hvem har været projektets primære målgruppe: Højskoleelever, Gymnasieelever og kunstinteresserede borgere primært i Vejle Kommune 
	Hvor mange personer har medvirket i projektet som deltagere: Et slag på tasken: 5-600 forskellige personer. Nogle har deltaget mere end én gang.
	Hvor mange personer har projektet i øvrigt berørt og hvem drejer det sig om: Det er svært at svare på...
	Hvilke konkrete aktiviteter er blevet gennemført i regi af projektet: Der er blevet gennemført 13 kunstforedrag, 9 kunstbarer, 1 samarbejdsprojekt med professionelle kunstnere og højskoleelever samt 3 workshops med professionelle kunstnere.
	Hvilke aktører har I samarbejdet med i forbindelse med projektet: Kunstlinjen på Rosborg Gymnasium, Vejle v/Jonas Wolter og Vejle Kunstmuseum v/Trine Grøne og Marie Dufresne.
	Hvilket positivt udbytte har samarbejdet medført: Helt overordnet har samarbejdet skabt et kendskab til hinanden i arrangørgruppen. Museet har fået kendskab til Rosborg og Engelsholms aktiviteter og kvaliteter og vice versa.Dette kendskab har kastet nogle sideprojekter af sig, bl.a. Kunstbar arrangementer på museet med deltagelse - både aktivt og observerende - af elever fra de 2 skoler. Der har været et større og mere differentieret publikum til foredragsarrangementerne, hvilket også har løftet vitaliteten i debatterne og hos de hyrede foredragsholdere. Der er heller ingen tvivl om, at eksempelvis Vejle Museet har brugt dette samarbejde som inspiration til den re-vitalisering af museets aktiviteter, som har fundet sted det sidste halve år. Museet er også blevet et sted for unge mennesker. For Engelsholm har det også været tydeligt, at traditionelle brugere af museet nu også har fået øjnene op for skolens aktiviteter - også udover de gennemførte fællesforedrag.
	Hvilke udfordringer har samarbejdet medført: Det er svært at samarbejde med gymnasiet, da deres elever, som kommer fra hele oplandet, ikke er særligt fleksible i forhold til at kunne møde op til arrangementerne. Derudover var det grundlæggende en streg i regningen, at gymnasiet fra 2015 har nedlagt sin billedkunstlinje. Dvs at der ikke fremover vil være en samlet gruppe af kunstinteresserede gymnasieelever. Der var også eksempler på dårlig intern kommunikation på gymnasiet, som faktisk formåede at arrangere et kunstforedrag på samme dag(!), som vi havde lagt et af de fælles foredrag...Logistik er en udfordring, fordi afstanden mellem Engelsholm og de øvrige aktører er 20 km. Desuden har vi på højskolen haft den udfordring, at de tilknyttede lærere begge er stoppet (den ene med en længere sygemelding), så afrapportering ligger nu hos forstander. Derudover er der en udfording i at finde foredragsholdere, der appellerer både til den traditionelle kunstbruger (typisk kendisser) og de lidt mere progressivt og yngre orienterede kunstelever (typisk aktivistiske kunstnertyper)
	Hvilke dele af projektet er lykkedes bedst Uddyb hvilke forhold der har haft betydning for at disse elementer er lykkedes: At udbrede kendskabet til vores respektive kunstinstitutioner i almindelighed, og mellem Kunstmuseet og Engelsholm i særdeleshed. At særligt det sidste lykkedes, skyldes bl.a. at kunstmuseet på det sidste har ansat et par yngre udadvendte og opdaterede museumsinspektører, der har et godt blik for det, der rører sig blandt yngre kunstinteresserede. Samtidig er der løsnet op for en "berøringsangst" hos museet, der knyttede sig til en nu afskediget leder. Samtidig har samarbejdet været højt prioriteret tidsmæssigt, så der har været tid til at udvikle og evaluere undervejs.
	Hvilke dele af projektet har medført flest udfordringer Uddyb hvilke forhold der har haft betydning for at disse udfordringer opstod: Som nævnt er gymnasiet ikke en lige så fleksibel medspiller som museet. Dels er elevernes mobilitet dikteret af skemaer, diverse gymnasiearrangementer og geografien (nogle bor ikke centralt), og dels er kunstundervisningen (Billedkunstfaget) under pres og faktisk ikke længere en decideret linje. Derudover er dette samarbejde kun en meget lille aktivitet på det store gymnasium, så vi har oplevet at vores kommunikation druknede i. Alt dette har medført et varierende fremmøde fra gymnasiets side. 
	Er der elementer fra projektet som vil blive forankret i jeres fremtidige højskolepraksis Hvis ja uddyb gerne på hvilken måde: Vi kommer helt sikkert til fortsat at koordinere vores kunstforedrag med med museet, således at vi optimerer ressourceforbruget på foredragsholdere, og så vi også kan styrke aktualiteten i det enkelte arrangement eksempelvis ved at udstillende kunstnere eller emner, der er i spil på Engelsholm eller museet også afspejles i programmet. Samtidig fortsætter vores fælles Kunstbar event på museet den sidste fredag i måneden, hvor vi henlægger vores fredagssamling til museet, og hvor vi indgår både med udstillinger og performances fra vore kunst- og musiklinjer. 
	Er der noget I ville gøre anderledes hvis I skulle lave et lignende projekt i fremtiden: Der er rigtig meget, der er gået godt eller faktisk bedre end forventet. Vi vil fremover være fokuseret på de medvirkende institutioners reelle engagement og strukturelle udfordringer, og så kan vi godt skærpe planlægningen (relevansen) af arrangementerne endnu mere.
	Hvad er jeres samlede vurdering af projektets forløb i forhold til de opstillede projektmål: Det er meget tilfredsstillende og over forventning.
	Hvad er de væsentligste erfaringer fra projektet i forhold til højskolernes folkeoplysende arbejde: Projektets delmål med at få især den yngre målgruppe til at interessere sig for kunst og kunstnere, stiller krav om at formen bliver udfordret, så alt ikke bliver foredragssal-opstilling. Eksempelvis har et par af foredragene fundet sted i udstillingen ligesom visse performative elementer har været inddraget i Kunstbaren. Skal vi fastholde den "etablerede" kunstinteresserede gruppe, er det vigtigt indimellem at satse på nogle kendisser som trækplastre. 
	Har I yderligere kommentarer i forhold til projektets forløb eller til puljemidlerne generelt kan I uddybe dem her: Vi er rigtigt glade for, at vi har fået økonomisk støtte til at kunne gennemføre disse undersøgelser og udvikle kunstforedragskonceptet. TAK for det.


